
Alkuvuosi

Vuosi alkoi rytinällä, kun sään vaihteluiden herkis-
tämä pohjoistuuli kaatoi tyvilahonneen kuusen 
Vähäjärven vessan kynnykselle. Kauan ei nokka 
kyläyhdistyksen aktiiveilla tuhissut, kun kuusivanhus 
oli siirretty sivuun ja pätkitty laavun lämmikkeeksi. 
Lähes samoilla höyryillä Esko ja Erkki osallistuivat 
Kokkolan kaupungin järjestämään keskustelutilaisuu-
teen Kälviän kirjastolla. Illan teemana olivat Kälviän 
vapaa-aikapalvelut. Erityisesti tiedottamisen tär-
keyteen esitettiin toive saada taustatukea kaupungil-
ta, koska tiedotuslehti Käläviäläisen päälle on vedetty 
ruksit erinäisiin epäolennaisiin syihin vedoten.

Haasteelliset keliolosuhteet aiheuttivat lisämurhetta 
Ruotsalon latujen hoitoon. Kyläläisistä tuntui, että 
latujen hoidon osalta on Ruosalo täysin unohdettu. 
Kaupungin päästä vedottiin työvoimapulaan. Myös 
kaukalo sai pitkään odottaa jäätä sisuksiinsa, että se 
pääsisi täyttämään tarkoitustaan kyläläisten liikuttaja-
na. Talvilomaksi onneksi asiat korjaantuivat luontoäi-
din vahvalla tuella. Myös Vähäjärven jäälle vedet-
tiin komeat ladut vapaaehtoisvoimin. Vähäjärven latu 
yhdistyi jälleen varsinaiseen päälatuun seurojentalon 
takaisen latupolun kautta. Kauniina talvipäivinä paloi 
laavulla ikituli, kun ulkoilusta nauttivat seurueet kä-
vivät vuoron perään ja välillä yhdessäkin nauttimassa 
eväitä.

Tavoitettavuus

Ydintalven aikaan Ruotsalon kyläyhdistyksessä       
pohdittiin, että kuinka kyläyhdistys voisi paremmin 
kuulla kyläläisiä ja saada heitä aktivoitua mukaan 
toimintaan. Mitä kyläläiset toivovat kylällänsä ta-
pahtuvan? Mistä saada lisää toiminnan ylläpitäjiä? 
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Kuinka herättää hiljainen enemmistö? Kuinka turvata 
kylätoiminnan jatkuvuus myös tulevaisuudessa? 

Kyläyhdistyksen keskuudessa nousi esiin ajatus      
ovensuukyselystä vanhan ajan malliin, jossa samalla 
olisi jaettu esite kyläyhdistystoiminnasta. Lopulta 
keskustelu kyläläisten aktivoimisesta ja tavoitetta-
vuudesta hiipui, kun tapahtumien järjestäminen vei 
aktiivien ajan. Asiaa sivuten Kokkola -lehti toi esille 
pääkirjoituksessa ja keskiaukeaman jutussaan ylistys-
laulun yhdistystoimijoille. Jutussa ruodittiin yhdistys-
toiminnan luonnetta ja vaikuttavuutta. Loppulausunto 
Sanna-Maijan suusta oli, että yhdistystoiminta ei ole 
kahvinjuontia. Yhdistyksen edustaessa koko kylää on 
sen laatimilla lausunnoilla ja teoilla todellista vaiku-
tusta, ainakin painoarvoa. Puheen ja kannanotot tar-
vitsevat kuitenkin aina kuulijansa ja tekijänsä.     

Eskon hiihdot 11.2.

Myrskyn jälkeen tuli poutasää ja Eskon hiihdot saa-
tiin pidettyä lyhyellä varoitusajalla loistavissa olo-
suhteissa talven kauneimpana päivänä. Eskon auton 
toimi jälleen kisaorganisaation toimistona. Nopea 
lähettäjän koulutus upposi koulutettavaan kuin kuu-
ma veitsi voihin. Kaikki pääsivät lähtemään oikeassa 
järjestyksessä, oikealla väliajalla ja lähes kaikkien 
monot oli lähtöviivalla havujen takana. Maalissa 
kaulaan ujutettiin mitali sijoituksesta riippumatta. Tu-
lokset koottiin myöhemmin nettisivuille ja facebook-
kiin. Pipareita kului ja sopivasti lämmitetty mehu 
virtasi. Kaikkinensa Eskon hiihtoihin osallistui tänä 
vuonna 24 hiihtäjää. 

Eskon hiihdon tuloksia:

T4 1) Iida Kalliokoski 5,03
T6 1) Mila Aho 1,49, 2) Seela Mäkelä 2,08,
3) Emma Honkaharju 2,18. Matka 0,3 km.
P6 1) Iiro Vanhamäki 1,37, 2) Lenni Linnanmäki 
1,44, 3) Ville Junnila 1,46, 4) AapoNygård 2,06.
Matka 0,8 km. 
T8 P 1) Aava Kalliokoski 6,42. T8 V 1) Vilma 
Laukkanen 5,40.
P8 P 1) Eino Honkaharju 5,26.
P8 V 1) Elia Kalliokoski 4,42.
Matka 1,7km
T10 V 1) Fiona Laukkanen 7,18, 2) Hilma Kolp-
panen 8.03, 3) Jadele Moilanen 10,28.
P10 P 1) Antti Nygård 10,17.
T12 P 1) Jasmin Viitasaari 12,00.
T12 V 1) Jenniina Moilanen 10,42.
P12 P 1) Veikko Vanhamäki 7,33.
P12 V 1) Jonne Junnila 5,26, 2) Niilo Vanhamäki 
7,26, 3) Nooa Kalliokoski 10,24.
P14 P 1) Robin Viitasaari 10,22.
P14 V 1) Jare Moilanen 6,25.



Hallitus koolle 22.2.

Vuoden ensimmäinen virallinen kyläyhdistyksen 
kokous pääsi alkamaan heti Iivo Niskasen MM-hii-
hdon jälkeen. Kokouksen kuumin aihe oli lintutasan-
teen/tornin rakentaminen Vähäjärven laavulle. Oli-
han viime vuoden kylän avoimessa vuosikokouksessa 
päätetty, että asiaa tulee viedä konkreettisesti eteen-
päin. Kannat asiasta jakaantuivat kyläyhdistyksen 
hallituksessa tavalla, että asiasta päättäminen päätet-
tiin siirtää kevätkokoukseen. Myös kyläläisiltä oli tul-
lut asian suhteen yhteydenottoja. 

Talvipäivä 19.3.

Ruotsalon talvipäivä ajoitettiin tänä vuonna Kohtalo-
na Käläviä -viikon yhteyteen. Mukanaolo kaupungin 
viestinnässä toi varmasti pienen lisäosan julkisuus-
myllyyn, mutta kyläyhdistyksen vahva esilläolo ja 
heitetyt haasteet Norsujalkapalloon osallistumis-
een petasivat päivälle kaikkien aikojen yleisöme-
nestyksen. Norsujalkapallojoukkueita oli kaikkiaan 
8, joista kahdessa oli erittäin kansainvälinen meinin-
ki. Lisäksi Kokkolan hallintokäytävältä oli kasattu 
oma joukkue, joka haastoi niin Välikylän Atomit 
kuin Laihat torpparit ankaraan vääntöön. Välikylän 
lehmäkellon kalkatuksessa ylitti moni pelaaja itsensä 
tietämättään lähtökohtaansa. 

Ensimmäistä kertaan norsupallon 9-vuotisessa his-
toriassa pelit pelattiin kahdessa eri lohkossa. Edel-
lispäivänä kasatut uudet maalit pysyivät pystyssä 
paljon jo nähneiden vanhempien maalien esimerk-
kiä noudattaen. Ukrainan värit loistivat tänä vuonna 
maalitolpissa entistä vahvempina. Kaikki pelit olivat 
melko vähämaalisia, joten välillä jouduttiin turvautu-
maan rangaistuslaukauskilpailuihin. Finaali huipentui 
paikalliskamppailun Laihojen Torppareiden ja Kylä-
yhdistyksen välillä. Tällä kertaa entistä riutuneemmat 
Torpparit veivät voiton. Jo oli jo aikakin! 

Kilpakentän laidalla ja laavulla oli lapsille monen-
laista puuhaa. Ruotsalon vanhempainyhdistys oli 
rakentanut rantaan mitä eriskummallisimpia lumi-
veistoksia ja -taidetta. Lapset saivat maalata lumeen 
ja kulkea satupolkua. Kälviän seurakunnalta oli ohjel-
mallista laulua ja leikkiä pienimmälle väelle. Kylä-
yhdistyksen grillipaikalla myytiin läjä makkaraa, ja 
myös seurakunnan kahvipuffetti sai hyvin katetta 
yhteisvastuun hyväksi.  Kaiken kaikkiaan Ruotsalon 
talvipäivässä oli mukana noin 200 henkilöä. 

Osa heistä (53 henkilöä) ennätti myös saappaan heit-
toon. Tulokset seuraavalla sivulla:
        

Vuodesta 2023     
lähtien on umpi- 
hankinorsupalloa 
pelattu maineena 
ei enempää eikä 
vähempää kuin 
maailmanmes-
taruus. 



Talvipäivän Saappaanheitto (nokia 42) tulokset:

N. 1) Sanna Pirkola 18,30, 2) Johanna Knuuti 15,70, 
3) Manta-Emilia Kauppi 14,90, 4) Emilia Laakkonen
14,40, 5) Leena Kippo 13,50, 6) Sanna-Maija 
Kauppi 12,70, 7) Kristiina Paananen 11,50, 8) Leena 
Boren 10,90, 8) Tuulia Törmänen 10,90, 10) Annika 
Kippo 9,90, 11) Tiina Laukkanen 9,50, 12) Terttu 
Tolonen 8,80, 13) Maria Vanhamäki 8,50.

M. 1) Iiro Heikkilä 30,50, 2) Jukka Jaaksi 26,50, 3) 
Niko Viitasaari 24,45, 4) Jani Pirkola 24,40, 5) Antti 
Nissilä 24,10, 6) Jesse Laukkanen 23,00, 7) Petteri 
Tyynelä 22,50, 8) Sampo Mäkelä 22,00, 9) Timo 
Rahkola 21,20, 10) Markus Paananen 18,90 11) 
Sami Puukangas 18,20, 12) Petteri Törmänen 17,80, 
13) Mikko Niemelä 17,70, 14) Mauri Kippo 17,50, 
15) Toni Heikkilä 17,20, 16) Janne Pirttisalo 17,20, 
17) Jukka Pietilä 17,00, 18) Antti Hyvönen 16,85, 
19) Jan Viitasaari 15,90, 20) Oskari Salo 14,20, 21) 
Mikko Nikkilä 14,00, 21) Johannes Paananen 14,00.

T. (11) 1) Henni Pietilä 13,70 2) Viena Kauppi 9,40 
3) Lilja Hakunti 8,30, 4) Jaslia Knuuti, Alli Nikkilä, 
Jerina Knuuti, Vilma Laukkanen, Fiona Laukkanen, 
Vilja Jaaksi, Lila Laakkonen, Ruusu Laakkonen.

P. (7) 1) Nooa Paananen 12,10, 2) Väinö Heikkilä 
7,50, 3) Jonni Koponen 7,10 4) Veikko Vanhamäki, 
Väinö Hyvönen, Vilho Törmänen, Leevi Pirkola.

Norsupallon tulokset:

1.FC Laihat Torpparit 2. Ruotsalon kyläyhdistys
3. Kukkulan norsupalloilijat KNP 4. K-Market 
Kälviä Ampparit 5. Välikylän Atomit 6. The NISU 7. 
Centrian UAS 8. The Tirpat
  

Kevätpuuhastelua

Kevätaurinko ravitsee aina myös Ruotsalon kyläyh-
distyksen toimintaa. Haaveet Vähäjärven lintutasan-
teesta saivat uutta tuulta alleen. Eräänä huhtikuisena 
kevätiltana pidettiin laavulla suunnittelukokous, jossa 
mittailtiin parhainta kohtaa tasanteelle, laajennetulle 
parkkipaikalle ja kulkusillalle. Erkki ja Esko osal-
listuivat myös Pirityisten hankeinfoon Kälviän alue-
toimistolla, josta tuliaisina oli ainakin pala toivoa ra-
hoituksen saamiseksi. Myös kaupunki nosti kevään 
aikana näyttävästi esille alueensa luontopolkuja ja 
-virkistyskohteita. Olipahan tiedotteissa maininta 
myös Hopiokallion levähdyspaikasta vaikkei kyläyh-
distys ole pitänyt asiasta suurempaa meteliä. Asian 
nosto otettiin kuitenkin kyläyhdistyksessä kiitollisena 
vastaan. Kevätkokouksensa kyläyhdistys piti Ruotsa-
lon koululla keskiviikkona 12.4 lähes oman porukan 
kesken, vaikka kutsu oli perinteisesti mennyt koko 
kylälle. 

Ruotsalon Voimankoitto 18.5.

Jälleen kierrettiin hyvällä fiiliksellä 4.2 kilometriä 
Vähäjärven ympäri! Tänä vuonna Voimankoitto      
-tapahtuma täytti pyöreät 10 vuotta! Koulun oveen 
koottiin yhteenveto kaikista voimia koetelleista vuo-
sista. Päivän päätteeksi Esko kiteytti päivän kulun 
seuraavasti: ”Navakka luoteistuuli 7m/s, ”lämpöä” 
3C, kuurosadetta, ilmankosteus 100 %. Ei mikään 
ihanne keli ulkoilmatapahtumaan. Ihmeesti reippaita 
ulkoilmaihmisiä kuitenkin Ruotsalon koulun pihaan 
ilmestyi. Ilman aikaa Vähäjärven kiersi 29 eri-ikäistä 
kuntoilijaa. Kilpasarjoissa osallistujia oli 20 ja heistä 
puolet oli Tarmon D15 jalkapalloilijatyttöjä. Hyvä 
Tarmo!”

Tulokset: M 4,2 km 1) Olli Tuikka 18,26, 2) Tuomas 
Vehmasmäki 18,34, 3) Niko Viitasaari 19,48,
4) Jesse Laukkanen 23,48.
N 4,2 km 1) Anu Junnila 20,34, 2) Jonna Kastell-
Klapuri 30,05.

Talvipäivän päätteeksi päästiin vielä tuulettamaan 
erään pelaajan kännykän löytymistä lumihangesta. 

Tarmon tytöt ennen lähtöä. 



T15 4,2 km 1) Sointu Heikkilä 19,52, 2) Sanni 
Ruokoja 21,21, 3) Oona Tuukkanen 22,59, 4) Lilli 
Rajaniemi 23,06, 5) Ellen Somero 23,34, 6) Neea 
Lampela 24,26, 7) Elli Hyyppä 24,54, 8. Meea 
Hagvist 27,13, 9) Saranna Poikola 27,25, 10) Odessa 
Poikola 28,50, 11) Aino Rajaniemi 30,03, 12) Eevi 
Hakkio 30,10, 13) Venla Lampela 32,42.
P15 4,2 km 1) Jonne Junnila 23,53.

Ilman aikaa järven kiersivät 29 voimien koettelijaa:
Venla Kurtén, Pekka Kauppi, Sanna-Maija Kaup-
pi, Viena Kauppi, Manta-Emilia Kauppi, Gun-Britt 
Viitasaari, Marjo Lampela, Milja Lampela, Amelia 
Lampela, Iiris Jaaksi, Olga Jaaksi, Vilja Jaaksi, Jukka 
Jaaksi, Alari Jaaksi, Anna Jaaksi, Elisa Mukkala, Jeni-
na Moilanen, Jadele Moilanen, Alisa Hyvönen, Suhr 
Rajaniemi, Arimatti Karhulahti, Sofia Luotsinen, 
Samu Luotsinen, Kerttu Karhulahti, Väinö Hyvönen, 
Mimmi Hyvönen, Kati Hyvönen, Leevi Ylitalo ja Iida 
Ylitalo

                                                 Voimankoitossa 
      kaikki alle 16-                                                 
                                                  vuotiaat saivat 
                                                  muistoksi mitalin. 

      Alla miesten kolme
      nopeinta. 

         
       

Ruotsalo-Marinkainen pyöräilymaaottelu

Historian ensimmäinen Ruotsalo-Marinkainen pyö-
räilymaaottelu pyöräiltiin Marinkaisten nuoriso-
seuran aloitteesta sunnuntaina 11.6. klo 12–15. Sekä 
Vähäjärvellä että Marinkaisten Mansikkakarin laavul-
la oli puffetti, josta sai käydä ostamassa matkaevästä 
mennen, tullen ja palatessa. Maaottelun tarkoitus oli 
kannustaa kyläläisiä ulkoilemaan yhdessä ja kiinnit-
tämään huomio upeaa lähiluontoomme. Tapahtuma 
jätti erittäin mukavan tuulahduksen ihmisten väli-
sistä kohtaamisista niin meren kuin järven rannalla. 
Kaikkiaan Ruotsalon laavulla nimensä vieraskirjaan 
kirjoitti 54 osallistujaa. Ja tietenkin osa unohti, kuten 
aina. Puffetista vastasi uuttera kylän nuorukainen eli 
Neea Lampela.

Pyöräilymaaottelun tunnelmaa Vähäjärven laavulla. 



Kesällä tapahtunutta

Joka kesäinen keskustelu Rytikarin uimarannan kun-
nosta käytiin tänäkin vuonna. Kokkolan kaupunkia 
lähestyttiin pitkällä kirjeellä, joka tallennettakoon 
myös tähän vuosikertomukseen osoituksena, että  
olemme ainakin nostaneet kissan pöydälle:

“Hei Juhani ja Sini, Ruotsalon Vähäjärven lintuta-
santeen tilanne on tällä hetkellä se, että kyläyhdistys 
on päättänyt rakentaa Vähäjärven laavulle lintutasan-
teen. Odotamme vielä jakokunnan kannan asiaan.  Ve-
sialuettein osakaskunnalle asia on jo ok. Meillä on pe 
16.6. kyläyhdistyksen kokous, jossa suunnitellaan asian  
edistymistä. Mikäli teillä on kannustavia ja opastavia 
terveisiä kyläyhdistykselle, niin otamme niitä kiitol-
lisina vastaan. Toinen asia. Ruotsalon Rytikarilla käy 
kesäisin huomattava määrä uimareita ja lapsiperheitä. 
Rantaa on kunnostettu yhteistyössä jakokunnan kanssa. 
Haluaisimme kuulla, että mikä on Kokkolan kaupungin 
osuus uimarannan hoitoon/omistukseen? Ainakaan 
yleinen Kokkolan kaupungin uimaranta se ei ole, mutta 
jollain tapaa kaupunki on aluetta hoitanut? Pelastus-
rengas, koronaohjeet jne.? Kaupunki toi myös uimaran-
nalle kaksi istuinpenkkiä pyynnöstämme. Ja ilmeisesti 
uimalaituri on kaupungin? Rytikarilla on myös yleinen 
vessa. Sitä ei kukaan hoida. Liitteenä on kamala kuva 
vessasta. Kyläyhdistys rakensi vessan Vähäjärven laa-
vulle ja hoitaa sen kuntoa ja tyhjennystä. Mitä voimme 
tehdä tälle kamalalle Rytikarin vessalle?! Kenen vas-
tuualuetta se on? Kyläyhdistys ei voi ottaa hoitaakseen 
myös Rytikarin vessaa, joka on muutenkin todella vanha 
ja kaikin puolin ”outo”. Mutta asia pitäisi saada kun-
toon, koska vessa on aivan hirvittävä ja antaa masen-
tavan kuvan alueen hoidosta. Rytikarin uimarannalle 
jakokunta maksoi hiekat pari vuotta sitten ja kyläyh-
distys kunnosti rannan talkoilla. Nyt ovat hiekat taas 
kadonneet vetten mukana ja ranta kaipaa kunnostusta. 
Kyläyhdistys haluaisi rannan kuntoon pidempiaikai-
sen ratkaisun. Jakokunta ei ole vielä myöntänyt rahoja 
hiekkaan ja kenelle tuo kustannus rannan ehostamisesta 
ylipäätään kuuluu? Tähän mennessä on aina puhuttu ja-
kokunnan, kyläyhdistyksen ja Kokkolan kaupungin  yh-
teistyöstä Rytikarin uimarannan hoidossa. Olisi todella 
tärkeää jakaa ja tiedostaa vastuut paremmin. Erino-
maisen tärkeää, että kaiken pohjalla on yhteistyö, mutta 
vastuut tulee selkeyttää ja tiedostaa mistä irtoaa ne kes-
keiset rahat alueen kehittämiseen. Olisi todella hienoa, 
kun ennätätte kommentoida asiaa pe 16.6. mennessä. 
Postiani saa välittää eteenpäin. Kiitos. Yhteistyötervei-
sin, Sanna-Maija Kauppi Ruotsalon kyläyhdistyksen pj. 
Ps. Tuo kuva Rytikarin vessan sisältä ei jostain syys-
tä  liity tähän postiin. Ehkä joku itsesuojelusensuuri 
poistaa sen automaattisesti. Näky on törkyinen, likainen 
ja kamala.”

Posti ei johtanut minkäänlaisiin toimenpiteisiin tai yhtey-
denottoihin.  Kälviän ja Ullavan jakokunta kuitenkin 
kippasi Ryrikarin rannalle uuden hiekkakasan, joka 
luontaisesti levisi pitkin rantaa lasten levittämänä. 
Eikä hiekkakasa jäänyt ainoaksi asiaksi Rytikarilla, 
jota kesän aikana levitettiin. Nimittäin kesäkuussa 
viimeisteltiin Eskon johdolla Ruotsalon perinne- ja 
luontopolun pisto Rytikarille. Asiasta tehtiin maininta 
(vinkki) niin Rytikarin ilmoitustaululle kuin Ruotsa-
lon tien varteen.   

Risusavottatalkoot Rytikarilla

Kesäkuussa kyläyhdistys toteutti myös Rytikarin ris-
usavottatalkoot. Pikaisella kutsulla ihmisiä kannustet-
tiin osallistumaan talkoisiin, jossa varusteiksi riitti 
kumisaappaat ja puutarhakäsineet. Kutsuun ei juuri-
kaan vastattu, joskin kommenteissa mainittiin punk-
kien olevan tähän aikaan kesästä aktiivisia. Mutta 
aktiivisia eivät olleet punkitkaan, sillä yhtäkään va-
paaehtoista ei syöty. Talkoiden lopuksi juotiin kahvit. 
Kiitos Pikkuvinkalle nisuista ja aktiivisesta osallis-
tumisesta talkoohetkeen! Tänä kesänä Pikkuvinkassa 
oli muuten nähtävillä Lauri Oikarisen kuvia, jotka 
Oikarisen perikunta oli lahjoittanut kyläyhdistyksen 
käyttöön. Pikkuvinkan Kati ja Antti koostivat kuvat 
upeaksi näyttelyksi. Katsojia riitti mukavasti pitkin 
kesää aina kesäsunnuntaisin kaffilan ollessa auki.  



Tänäkin kesänä toteutettiin Vähäjärven niitto Fik-
suranta Oy:n toimesta ja Ruotsalon järvityöryhmän 
organisoimana 31.7. alkaen.  Kyläyhdistyksellä oli 
asiassa tiedottajan rooli. Laavulla oli tarjolla talkoo-
laisille evästä ja muutamia ahkeria käsipareja saapui 
mahdollistamaan tärkeän toimenpiteen toteuttami-
sen. Liiallista ruuhkaa ei Vähäjärven parkkipaikalla 
kuitenkaan syntynyt. Aivan valtava kiitos heille, jotka 
homman hoitivat tänäkin kesänä maaliin.

Kesän aikana Suomessa ja Ruotsalossakin puhu-
tutti lintuinfluenssa. Lintukuolemilta ei vältytty 
Vähäjärvelläkään, mutta pahaksi epidemiaksi ei lin-
tuinfluenssa yltänyt. Rytikarilla aallonmurtajalla liik-
kuneita kiusasi taas kiukkuinen tiira, jota ei lintuinflu-
enssakaan nujertanut.   
 

Hopiokalliovaellus 16.9. 

Jo maailmanhistoriaan V Hopiokalliovaellukseen 
valmistauduttiin luottavaisin mielin. Pitkin syyskesää 
oli jo reitinvarteen kasvanutta heinää ja vesakkoa nii-
telty. Edellisellä viikolla vielä Hamppujärvenojan 
lankkusilta tuunattiin uuteen uskoon sekä merkintöjä 
ja viitotuksia korjailtiin. Reitti oli tip-top kunnossa. 
Korona vuosina osallistujia oli ollut parhaimmillaan 
yli 130. Niinpä reilulle sadalle vaeltajalle varattiin 
taas evästä, 20 kg makkaraa 1,5 kg kahvia jne. 

Lauantaiaamu valkeni harmaana, ja ensimmäiset 
sadepisarat iskivätkin tuulilasiin jo matkalla ”kisapai-
kalle”. Yhdeksän jälkeen koulun pihaan kaarsi muu-
tama auto, mutta sade vain yltyi ja pian ei enää tullut 
ketään. Turhaan odoteltiin ruuhkaa Erkin kanssa kou-
lun pihalla samoin kuin Eila, Gun-Britt ja Terttu tar-
jottavien kanssa laavulla. Juuri ennen lähtöajan päät-
tymistä sade hetkeksi taukosi ja paikalle ilmestyikin 
päivän pelastukseksi pari reipasta perhekuntaa. Mutta 
harmittavan vähän oli osanottajia. Vain 27, pohja-
noteeraus. Säästä huolimatta tai sen takia laavulla oli 
kuitenkin iloinen meininki vaatteita kuivateltiin nuo-
tion loisteessa ja evästä riitti taatusti kaikille. Osallis-
tujien kesken arvottu lahjakorttti jäi laavun naapuriin 
Vanhamäen Niilolle. Mietinnän paikka. Koitetaanko 
kesäistä yövaellusta?                
     - Esko -

   Hopiokalliovaelluksen evästelypaikkana     
    toimi Vähäjärven laavu. 



Rallit 30.9.

Ruotsalon kyläyhdistys oli tämän vuoden SM-rallien 
järjestelyissä mukana kainaloita myöten. Ruotsalon 
rallipätkä oli EK5 Karhulahti, jonka lähtö tapahtui 
klo 11.10. Edellisen kerralla pari vuotta sitten rallit 
ajettiin kylällä iltapimiällä, joten päivänvalo tuntui 
tällä kertaa oikein mukavalta. Ralliautoja oli mu-
kana kisassa lähes 100 eikä talkoolaisten määrässä 
paljoakaan hävitty. Kyläyhdistyksen edustajat kier-
sivät koko rallireitin talot läpi tiedottaen asukkaita 
lähestyvästä erikoiskokeesta. Nimi ja puhelinnumero 
raapustettiin paperiin, joka lopuksi koostettiin rallior-
ganisaatiolle. Omien talojensa sulkuvahtien lisäksi 
tarvittiin läjäpäin merkki- ja sulkuvahteja, lipun-
myyjiä, järjestysmiehiä ja puffetin hoitajia. Jokaisella 
merkillä ja sululla piti olla nimetty vastuuhenkilö. 
Lisäksi kisareitin rakentaminen ohjeistuksen mukaan 
oli kyläyhdistyksen vastuulla: nauhoitukset, esteet, 
sulut, talojen suojaamisen jne. Joten mittaamaton 
oli sen tuskanhien vuodattamisen määrä, joka rallien 
järjestämisen eteen kyläyhdistyksen toimesta annet-
tiin. Itse kisapäivänä lippuja myytiin paikanpäällä 
satakunta kappaletta. Ruotsalon erikoiskoe sujui kai-
kin puolin onnistuneesti. 

Rauhoittava sade pieksi tapahtuman lopuksi vielä 
viimeiset reittiä siivonneet talkoolaiset. Tapahtu-
man järjestämisestä ralliorganisaatio antoi Ruotsalon 
kyläyhdistykselle ison kiitoksen, koska kaikki meni 
jämptisti juuri niin kuin pitikin. 

Loppuvuosi

Loppuvuotta leimasi kyläyhdistyksen toiminnassa 
toipuminen ralleista. Rallien järjestämisen loppu-
palaveri pidettiin Sannan kotona. Palaveri kilpistyi 
kiitosten ja parannusehdotusten jakamiseen. Pääl-
limmäisenä oli kuitenkin tunne, että ei koskaan enää 
ralleja tässä mittakaavassa kyläyhdistyksen harteille 
näillä palkoilla ja vapaaehtoisten määrällä.

Syyskokoukseen kokoonnuttiin koululle 8.12. Torttu-
kahvien siivittämänä sinetöitiin toimintasuunnitel-
maan 2024 lintutasanteen rakentaminen Vähäjärven 
laavulle. Kyläyhdistyksen 2024 hallitukseen valittiin: 
Sanna-Maija Kauppi, Esko Viitasaari, Erkki Kuismin, 
Jenni Heikkilä, Paula Manninen, Teemu Tuikka, Ant-
ti Kolppanen, Miika Lampela, Raimo Nevalainen ja 
Lauri Pulkkinen. Kyläyhdistyksen hallituksessa ku-
luvana vuonna toiminut Petri Tuure ei enää jatkanut 
hallituksessa. Kiitos kaikille vuodesta!

   

   

Yksi rallien kuudesta lipunmyyntipisteestä 
sijaitsi Ruotsalon koululla. 

Ruotsalon kyläyhdistyksen vuosikertomuksen 2023 
kokosi ja taittoi Sanna-Maija Kauppi.


